

## 2008–2009 CACEE Supporters

CACEE would like to recognize the generous support of our sponsors and advertisers over the past year. Without their support, many of CACEE's services would not have been possible. Our success in meeting our financial goals ultimately resulted in improved professional development opportunities for employers and career services professionals, which will, in turn, result in an enhanced post-secondary school-to-career transition for Canada's youth.

### Commanditaires et fournisseurs de l'ACSEE 2008-2009

L'ACSEE aimerait remercier ses commanditaires et fournisseurs de l'année dernière pour leur généreuse contribution. Sans leur appui, nous aurions été dans l'impossibilité d'offrir un certain nombre de services aux membres. En atteignant nos objectifs de commandite, nous avons été en mesure d'offrir aux employeurs et aux spécialistes en emploi des activités de perfectionnement de haut calibre ainsi que l'accès à de l'information de pointe, ce qui se traduit, en bout de ligne, par l'amélioration du transition entre les études postsecondaires et la carrière pour les jeunes canadiens.

### Partner Level / Niveau partenaire

**gordongROUP** MARKETING + COMMUNICATIONS

### Platinum / Platine

Brainhunter  
Career Edge Organization  
CIBC  
EnCana Corporation  
Enterprise Rent-A-Car  
University of Toronto, Rotman Commerce Career Centre  
Sun Life Financial  
Vale Inco  
Vector Marketing Canada

### Gold / Or

Going Global  
Insurance Institute  
Optimal Resume  
Orbis Communications Inc.  
Rio Tinto  
Simplicity Corporation  
TD Bank Financial Group  
Van-Smith Marketing  
Winfield Marketing

### Silver / Argent

John Molson School of Business, Concordia University  
McGill University, Career and Placement Service (CAPS)  
University of Calgary, Career Services  
University of Saskatchewan, Student Employment & Career Centre  
Winners Merchants International

### Bronze / Bronze

Brock University  
Canadian Tire  
CRG – Consulting Resource Group International  
Durham College & University of Ontario Institute of Technology  
Knightsbridge  
Queen's University  
SFU Business Career Management Centre  
University of Waterloo  
Wilfred Laurier University, Laurier Career Development Centre  
Royal Bank of Canada  
Ryerson University, Career Centre

### Board of Directors / Conseil d'administration 2008–2009

#### Sean Bartman

CIBC

#### Minoo Bhutani

Schulich School of Business, York University

#### Cynthia Bishop

University of Toronto, Commerce Career Development Centre

#### Voula Cocolakis

University of Calgary, Career Services

#### Jon French

Chartered Accountants of Ontario

#### Kirk Hill

SFU Business Career Management Centre, Simon Fraser University

#### Darlene Hnatchuk

McGill University, Engineering Career Centre

#### Donna Keough

Atomic Energy of Canada Ltd.

#### Barb Mundell

Queen's University, Career Services

#### Angie Paisley

Durham College & University of Ontario Institute of Technology, Career Services

#### Jennifer Russell Ricci

Manulife Financial

#### Catherine Stace

McGill University, Career & Placement Service

#### Anne Soucy

University of New Brunswick, Student Employment Service

#### Anne Markey

Executive Director

# Annual Report to the Members

# Rapport annuel aux membres

# 2008–2009



CACEE National Office  
720 Spadina Avenue, Suite 202  
Toronto, ON M5S 2T9  
Tel: 416.929.5156  
Fax: 416.929.5256



Bureau national de l'ACSEE  
720, rue Spadina, bureau 202  
Toronto, (Ontario) M5S 2T9  
Tél : 416.929.5156  
Télé : 416.929.5256  
www.acsee.com

## President's Message:

As members of CACEE, with a vested interest in the success of our association, you will undoubtedly be as pleased as I am with our year-end financial results. In 2008, a year marked by economic challenges and increased scrutiny, the diligent efforts of CACEE's Boards, staff and volunteers have resulted in a strong and stable financial position. This is the direct result of the hard work, dedication and focus on fiscal responsibility that we promised and delivered. My sincere appreciation and thanks go to the National and Regional Boards, our partners at Managing Matters, our sponsors, and all the committee and working group volunteers, without whom CACEE could not be the success that it is today. I want to extend a special thank you to our Executive Director, Anne Markey, who has tirelessly dedicated her energy and passion to support this association in realizing our goals.

Here are a few examples of our many accomplishments in 2008:

- Improved financial sustainability
- Expanded Career Options product line to include the High School edition
- Successful delivery of the CACEE annual salary and benchmark survey
- Increased regional events and activities across Canada
- Highly successful national and Ontario conferences
- Improved Board structure and framework for member representation

All of our achievements this past year should be recognized and celebrated. However, it is also important to recognize that they were made possible as a result of a conscious and prudent approach to financial management. We are confident that this is the right approach for CACEE—one that will ensure our capability to deliver the events and services you enjoy today, and prepare us for any future challenges as we seek to expand our member and industry offerings.

Personally, looking back at 2008–2009, I am proud to have been part of such an esteemed and long-standing association. While President in title, I feel strongly that the true leadership of CACEE lies in teamwork and the collaborative nature of the Board and our volunteers. It has been both a privilege and a pleasure to support CACEE in the advancement of our professions and in furthering our shared mission—to provide leadership on the post-secondary education-to-career transition in Canada.

Thank you for your engagement and support during the 2008–2009 year.

Sean Bartman

## About this Report

CACEE's Board of Directors is elected by the membership each year and commences its work following the Annual General Meeting of the members at our National Conference in June. The purpose of this report is to provide our members with a brief summary of the Association's performance under the Board's leadership over the past year (June 2008–June 2009). This report also contains a brief summary of CACEE's financial statements for the fiscal year ended December 31, 2008.

## Message du président

En tant que membres de l'ACSEE ayant un intérêt direct dans le succès de notre association, vous serez sans doute aussi satisfaits que moi de notre bilan financier de fin d'exercice. En 2008, une année ponctuée de défis économiques et de surveillance accrue, les efforts diligents des divers conseils, du personnel et des bénévoles de l'ACSEE, ont donné lieu à une situation financière solide et stable. Cela est le fruit du travail acharné, du dévouement et de l'attention portée à la responsabilité financière, fournis comme nous l'avons promis. Je tiens à exprimer ma reconnaissance et mes remerciements les plus sincères aux conseils national et régionaux, à nos partenaires de *Managing Matters*, à nos commanditaires, et à tous les bénévoles des comités et des groupes de travail sans qui l'ACSEE n'aurait jamais atteint le succès qu'elle connaît aujourd'hui. J'aimerais remercier de façon spéciale notre directrice exécutive, Anne Markey, qui s'est consacrée sans relâche, avec énergie et enthousiasme, au soutien de l'association dans la réalisation de nos objectifs.

Voici quelques exemples de nos nombreux accomplissements de l'année 2008 :

- amélioration de notre viabilité financière;
- augmentation de la ligne de produits Options Carrières avec le lancement d'une édition pour les étudiants du secondaire;
- réalisation du sondage annuel de l'ACSEE sur les salaires et l'établissement de données de référence;
- augmentation du nombre des activités et des événements régionaux dans l'ensemble du Canada;
- conférences nationales et en Ontario couronnées de succès;
- amélioration de la structure et du cadre du conseil d'administration sur le plan de la représentation des membres.

Toutes nos réalisations au cours de l'année qui vient de s'écouler devraient être reconnues et célébrées. Cependant, il est important de souligner qu'elles ont été rendues possibles grâce à une approche consciente et prudente de gestion financière. Nous sommes persuadés qu'il s'agit de la bonne stratégie pour l'ACSEE; celle qui lui permettra de continuer à offrir les activités et les services dont vous bénéficiez aujourd'hui et lui donnera la capacité de faire face à tout défi futur alors que nous nous efforçons d'accroître nos services aux membres et à l'industrie.

En jetant un regard rétrospectif sur l'année 2008-2009, je suis fier d'avoir pu faire partie de cette association réputée et bien enracinée. À titre de président, j'ai la conviction profonde que le véritable leadership de l'ACSEE réside dans le travail d'équipe et dans l'esprit de coopération du conseil d'administration et de nos bénévoles. Ce fut à la fois un privilège et un plaisir d'appuyer l'ACSEE dans l'avancement de nos professions et de notre mission commune : montrer la voie à suivre pour passer des études postsecondaires au marché du travail au Canada.

Merci de votre engagement et de votre soutien tout au long de l'année 2008-2009.

Sean Bartman

## À propos de ce rapport

Tous les ans, les membres de l'ACSEE élisent un conseil d'administration dont le travail débute dès la fin de leur assemblée générale annuelle qui se tient en juin, dans le cadre du congrès national de l'association. Le but de ce rapport est de présenter aux membres un aperçu des réalisations de l'ACSEE sous la direction du conseil d'administration en place entre juin 2008 et juin 2009. Ce rapport contient aussi un sommaire des états financiers vérifiés pour l'exercice terminé le 31 décembre 2008.

## CANADIAN ASSOCIATION OF CAREER EDUCATORS AND EMPLOYERS / ASSOCIATION CANADIENNE DES SPÉCIALISTES EN EMPLOI ET DES EMPLOYEURS STATEMENT OF FINANCIAL POSITION / NOTRE SITUATION FINANCIÈRE As at December 31, 2008 / Au 31 décembre, 2008

### ASSETS / ACTIF

#### GENERAL FUND / FONDS GÉNÉRAL

##### Current / À court terme

Cash and equivalents / Encaisse et équivalents  
Accounts receivable / Débiteurs  
Prepaid and sundry / Autres éléments d'actif

#### Capital / Capital

### LIABILITIES / PASSIF

Accounts payable and accrued liabilities / Crédoeurs et frais courus  
Deferred revenue / Recettes différées

### NET ASSETS / ACTIF NET

#### REPRESENTED BY: / REPRÉSENTÉ PAR :

Net assets invested in capital assets / Actif net investi en immobilisations  
Unrestricted net assets / Actif net non affecté

	2008	2007
	\$ 113,746	\$ 37,455
	14,773	21,323
	1,489	6,597
	<u>130,008</u>	<u>65,375</u>
	–	–
	<u>\$ 130,008</u>	<u>\$ 65,375</u>
	\$ 3,829	\$ 16,743
	57,505	42,684
	<u>61,334</u>	<u>59,427</u>
	<u>68,674</u>	<u>5,948</u>
	<u>130,008</u>	<u>65,375</u>
	–	–
	<u>68,674</u>	<u>5,948</u>
	<u>\$ 68,674</u>	<u>\$ 5,948</u>

## STATEMENT OF REVENUE AND EXPENSES / ÉTAT DES REVENUS ET DÉPENSES For the year ended December 31, 2008 / Au 31 décembre, 2008

### REVENUE / REVENUS

#### CACEE Core / Opérations principales

National programs / Programmes nationaux  
Regional programs / Programmes régionaux  
Other / Autres

### EXPENSES / DÉPENSES

#### CACEE Core / Opérations principales

National programs / Programmes nationaux  
Regional programs / Programmes régionaux  
Other / Autres

### EXCESS OF REVENUE OVER EXPENSES / EXCÉDENT DES RECETTES SUR LES DÉPENSES

	2008	2007
	\$ 310,255	\$ 263,756
	49,716	260
	118,580	174,087
	<u>478,551</u>	<u>438,103</u>
	139,616	115,285
	35,022	–
	241,187	296,764
	<u>415,825</u>	<u>412,049</u>
	<u>\$ 62,726</u>	<u>\$ 26,054</u>

These summary statements are provided for general information purposes only. For a copy of the complete audited statements for 2008, please contact CACEE. Les états financiers sommaires présentés dans ce document ne sont fournis qu'à titre d'information générale. Pour un exemplaire complet des états financiers vérifiés de 2008, veuillez communiquer avec l'ACSEE.